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Měla jsem 
skvělý start

Kdo by za půvabnou ženou na fotografi i hledal roztomilého čerta z pohádky Princezna ze mlejna, nemýlil by se. 
Za tuto roli byla Yvetta Blanarovičová v roce 1995 nominována na prestižní cenu Český lev. Jak se má a co dělá 
dnes, na to při návštěvě Ústí nad Labem odpověděla Metropolu.

Yvetta Blanarovičová
Narodila se ve znamení Vah v Bojnicích na Slovensku. V roce 1995 byla nominovaná na prestižní fi lmovou cenu Český lev za 
roli v pohádce Princezna ze mlejna a za roli v muzikále My fair lady získala roku 1996 cenu Thálie. Je zakladatelkou organi-
zace La Sophia o. s. Ta je zaměřena na pomoc pro hudebně a sportovně nadané děti z dětských domovů a z ekonomicky zne-
výhodněných rodin. Napsala pohádky Čertoviny, které vyjdou na CD, zároveň nyní pracuje na novém albu. Hostuje v Měst-
ském divadle Brno v úspěšném muzikálu Čarodějky z Eastwicku.

 Jaký máte vztah k severním Če-
chám?
Jsou nádherné. Ústecko, Děčínsko a vůbec 
celá tahle lokalita, to je úžasná záležitost, 
krásné prostředí, nádherná příroda. Milo-
vala jsem divadlo v Ústí. Ještě za Ivana Ra-
jmonta jsme sem jezdili jako študáci. Já 
jsem vlastně byla oslovena ústeckým diva-
dlem, jestli bych po střední škole nenastou-
pila sem do činohry. Rozhodla jsem se ale, 
že zůstanu v Praze, protože tam jsem do-
stala ještě dvě další velmi zajímavé nabíd-
ky. Ale k Ústecku i Děčínsku mám pozitiv-
ní a kladný vztah. Navíc je tu neuvěřitelné 
a vděčné publikum. 

 Účastníte se projektu Talk tour Evy 
Panušové. Čím vás oslovil?
Spíš Eva oslovila mě, protože mám svoji 
vlastní charitativní organizaci La Sophia, 
která se věnuje dětem z dětských domo-
vů a sociálně znevýhodněných rodin, jak 
hudebně tak i sportovně talentovaných. 
Eva se o tom dozvěděla a nabídla mi, že 
by část z výtěžku prodeje vlastních knížek 
věnovala mému projektu. I když to nebu-
dou velké peníze, pomohou. Třeba zapla-

tí základní uměleckou školu řadě dětí, ne-
bo podobně. Jsem za to nesmírně ráda 
a hrozně si toho považuju a držím palce, 
aby se knihy líbily. Proto jsem se také zú-
častnila premiéry tohoto projektu.

 Jak trávíte letošní léto?
Pracovně, protože mám agenturu YV.Pro-
duction, která mě honí jako otroka. Při-
pravujeme podzim a zimu, koncerty, 
vánoční koncerty, představení pro dě-
ti, koncertní sestavu taky s vynikajícími 
muzikanty z Budapešti. Navíc točím des-
ku, jsem autorkou jak hudby, tak i tex-
tu a spolupracuji s výbornými muzikan-
ty. No a napsala jsem pohádky Čertoviny, 
které už jsou natočené. Je to osm pohá-
dek a teď půjdou na CD. Takže letošní lé-
to je spíš pracovní. Chystám se do Španěl-
ska, odkud mi už volají, kdy dorazím. No 
a já pořád posouvám odlet. Strašný…

 Takže teprve pojedete na dovolenou?
Ona to není úplně dovolená, je to také 
pracovní záležitost.  Pokud to stihnu, od-
letím na chvíli do Barcelony, protože tam 
mám rodinu. Jsou to vždy spíše pracovní 
věci spojené s příjemným prostředím, jen 
škoda, že mám čím dál tím méně času.

 Co vás čeká na podzim?
Začnou vánoční koncerty. Novinka v mém 
repertoáru. Spojení klasické hudby s cimbá-
lem, houslemi, violou a kontrabasem. Čeká 
mě galakoncert La Sophia, což je fi nální kon-
cert mezinárodního projektu Talent La So-
phia. Pak hudební festival, protože jsem je-
ho ředitelka. Následovat bude velký vánoč-

ní koncert v Praze, kde vystoupí řada mých 
hostů a také děti, které jsou v projektu Ta-
lent La Sophia. A  na to se nesmírně těším.

 V životě jste si vyzkoušela mnoho ro-
lí a spolupracovala jste s řadou velkých 
osobností fi lmu, televize i divadla. Kdo ne-
bo co ve vás zanechalo největší dojem?
Měla jsem báječné začátky na konzervato-
ři, protože jsem začala hostovat na praž-
ských scénách poměrně hrozně mlaďoun-
ká a ve velkých rolích. Třeba v Anně Kare-
nině, kde jsem měla možnost poznat se 
s Martou Vančurovou, Jiřím Adamírou… 
Mými profesory byli velikáni divadelního 
a fi lmového nebe, například Jiří Vala ne-
bo Jaroslava Adamová. Měla jsem ohrom-
né štěstí na profesory, jak na hudební 
konzervatoři, tak na hudebně dramatic-
ké konzervatoři. Oni byli těmi, kteří mi 
dodávali obrovskou důvěru, když jsem si 
přestávala věřit. První spolupráce s báječ-
nými fi lmovými režiséry Zdeňkem Troš-
kou, Dušanem Kleinem, či Jirkou Adam-
cem, který mě zase vychoval pro televizi, 
zůstane pro mne nezapomenutelná. V di-
vadle si nejvíce cením setkání s Viktorem 
Preissem. Hráli jsme spolu ve Vinohrad-
ském divadle v muzikálu Muž z La Man-
chy.  V současné době jsem spíše na kon-
certních pódiích nebo ve studiu. A všech-
no to, co cítím a co mi běží hlavou, chci 
dát do textů a do muziky, kterou skládám, 
a strašně moc to pro mě znamená. 
 Text: Veronika Papíková

Foto: Monika Navrátilová
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Vyhlášení vítězů Vyhlášení vítězů 
„Regionální potravina „Regionální potravina 

kraje Přemysla Oráče 2012“kraje Přemysla Oráče 2012“
Na výstavišti Zahrada Čech Litoměřice se uskuteční slavnostní
vyhlášení vítězů „Regionální potravina 2012 Ústeckého kraje - 
kraje Přemysla Oráče“. Všem účastníkům zahraje od 11:00 hod  

Jožka Šmukař se svoji cimbálovou kapelou.
Vyhlášení proběhne 14. září 2012 od 13:00 hod.

Parádnice Verunka ochotně zapózovala 
coby česká olympijská reprezentantka.

Mašťov | Unikátní dárek od jed-
noho z návštěvníků olympij-
ských her, jenž v Anglii zastu-
poval Skupinu ČEZ, generálního 
partnera českého reprezentační-
ho týmu, příjemně překvapil děti 
z Dětského domova v Mašťově. 

Dostaly od něj kompletní vybavení 
olympioniků, včetně dnes již legen-
dárních holínek. Ředitelka domova 
Marie Kafková byla touto pozornos-
tí potěšena, na druhou stranu si po-
vzdechla, ovšem v dobrém, že jí tím 
přibyly veliké starosti - jak vše po-
ctivě rozdělit mezi 32 dětí. „Strašně 
moc děkujeme, jsou to nádherné vě-
ci. Určitě bude o ně mezi našimi dět-
mi veliký zájem. Dá se doslova říci, že 

Olympijský dárek dětskému domovu 
o ně nastane veliký boj. Budeme mu-
set najít hodně dobré zdůvodnění, proč 
to dostal ten či onen, samozřejmě děv-
čata z toho nevyjímám, abychom mezi 
nimi nenadělali zle,“ řekla Marie Kaf-
ková. Vzápětí zavrhla prvotní myš-
lenku, že by uspořádali jakési mini 
olympijské hry a vítězové jednotli-
vých disciplín by si pak mohli jako 
hlavní cenu vybrat některou z vě-
cí. „To asi nepůjde, byly by tím znevý-
hodněny malé děti. Navíc musíme brát 
ohled na velikosti a ony spíše pochopí, 
když to někdo z větších, tedy starších, 
dostane za odměnu, než kdyby marně 
zápolily o prvenství. Uvědomí si totiž, 
že když budou rovněž v něčem dobří, 
tak mohou dostat zase něco jiného.“

Foto a text: Ota Schnepp

Ústí nad Labem | Praha | Elektřinu 
v hodnotě 150 milionů korun dodá os-
mi českým fakultním nemocnicím spo-
lečnost CENTROPOL ENERGY, největší 
alternativní dodavatel elektřiny. Smlou-
va na dodávky platí na celý rok 2013. 
Firma zakázku získala díky nejlepším 
cenám. „Jde o dodávky silové elektřiny 
pro osm velkých fakultních nemocnic. Je 

mezi nimi například Všeobecná fakultní 
nemocnice v Praze, Nemocnice Na Bulov-
ce, Nemocnice na Homolce, či krajské ne-
mocnice v Brně, Ostravě či Hradci Králo-
vé,“ uvedl obchodní ředitel a člen před-
stavenstva CENTROPOL ENERGY Lukáš 
Pokrupa. Celkový objem dodávek, kte-
ré společnost pro nemocnice zajistí, je 
121 623 MWh elektřiny.   (od dop.)

Nová mláďata
v ústecké zoo

Ústí n. L. | V ústecké zoo se v pavi-
lonu exotária narodilo mládě jiho-
americkým drápkatým opičkám 
tamarínům bělohubým. Chovný
pár se podařilo sestavit v roce 
2010, samice pochází ze slovenské 
zoo Bojnice a samec z německého 
Tierparku Gettorf. Oba dva se na-
rodili v roce 2007, takže nyní jsou 
pětiletí. První odchov se podařil 
v listopadu loňského roku, kdy se 
narodila dvojčata, která jsou stále 

členy tamaríní rodinky. U drápka-
tých opiček se o mláďata většinou 
stará otec, který je nosí na zádech, 
čistí je, pečuje o ně a samici je pře-
dává na kojení. Kromě tamarínů 
bělohubých se v ústecké zoo letos 
zdařil odchov i dalších drápkatých 
opiček – tamarínů pinčích a lvíčků 
zlatých, u obou druhů se v březnu 
narodila dvojčata.  (od dop.)

Projekt Sbírej-toner.cz, který v ČR ak-
tuálně běží již čtvrtým rokem, pomá-
há hned dvojnásobně. Zařízením pro 
mentálně postižené spoluobčany, te-
dy potřebným, a přírodě, neboť ji eko-
logicky zbavuje „odpadu“, s nímž by 
si sama nedokázala poradit. Tím od-
padem je běžný spotřební materiál, 
denně využívaný v domácnostech, 

úřadech i fi rmách - tiskové kazety, či-
li tonery a cartridge. Projekt za do-
bu svého trvání rozdělil již milion ko-
run. V Praze např. pomáhají mentál-
ně postižené Anetě bydlet samostat-
ně, v Háji u Duchcova s jejich pomocí 
realizují již tradiční festival tvořivos-
ti Hájský kohout, v Pardubicích by-
la s jejich podporou otevřena krásná 

kavárna Apatyka, jejíž personál tvoří 
velmi milí a ochotní klienti DS Sluneč-
nice, ostatní zařízení je využívají na 
pravidelné rekondiční pobyty klientů, 
podporují jejich různé aktivity. V říjnu 
končí sběrný rok a výsledný obnos bu-
de již na počátku měsíce listopadu to-
hoto roku opět spravedlivě rozdělen 
potřebným. (od dop.)

Sbírej toner a pomáhej

Elektřina pro nemocnice

Ústecký kraj | Vypotřebované tonery z domácích tiskáren můžete nyní odevzdat do sběrného boxu u recepce Krajského úřa-
du Ústeckého kraje. Pomůžete tím nejen přírodě, ale zároveň přispějete na krajský Ústav sociální péče v Háji u Duchcova.

Učí se česky
Ústecký kraj | Již popáté přivítala ka-
tedra bohemistiky Pedagogické fakulty 
UJEP studenty ze všech koutů Evropy, 
kteří na konci srpna přijeli v rámci pro-
gramu ERASMUS do severočeské metro-
pole na intenzivní kurz českého jazyka 
EILC. Ústí nad Labem navštívilo 30 stu-
dentů z Německa, Nizozemí, Rakouska, 
Řecka, Itálie, Francie, Portugalska, Špa-
nělska, Finska, Polska a Turecka, kteří 
se rozhodli strávit blížící se akademický 
rok na vysokých školách v ČR.

Očkování psů 
Děčín | Město provede od 3. do 7. zá-
ří ve spolupráci s veterinárním léka-
řem hromadné očkování psů a koček 
proti vzteklině. Toto očkování je pre-
ventivním opatřením proti šíření ná-
kazy zvířat a hradí jej město. Očková-
ní je naplánováno mimo jiné také na 
stanovištích Prostřední Žleb – u po-
žární zbrojnice a Dolní Žleb – u po-
žární zbrojnice. Pokud na těchto dvou 
místech letos nebude opakovaně za-
znamenána účast chovatelů zvířat, 
budou stanoviště příště zrušena. Pes 
musí být opatřen náhubkem, vodící 
šňůrou a doprovázen dospělou oso-
bou. Je třeba mít s sebou také doklad 
držitele zvířete např. průkaz totož-
nosti a doklad o zaplacení poplatku.  

Opravy ulic
Ústí n. L. | Rada města schválila roz-
počtové opatření odboru dopravy - 
zvýšení neinvestiční části o 5 milionů 
korun na provádění oprav místních 
komunikací. Týkají se ulic Malá fréza 
– Glennova, Alešova, Odstrčilova, SNP, 
Mošnova, Rabasova, Kamenná, Prů-
myslová, Okružní, Londýnská, Jana Za-
jíce, Štefánikova, Pasteurova, Churchil-
lova, Herbenova, Peškova, Budov, Kla-
denská, Slunečná, Broskvoňová, Čaj-
kovského. Lokální opravy se uskuteční 
v ulicích U Jeslí, Marxova, Prostřed-
ní, Přemyslovců, Slunná, Sebuzín MK, 
Hornická, Koněvova, Kpt. Jaroše, Sva-
tojířská, Slunečná, Ke Třem křížům, 
Broskvoňová, V Rokli a Na Skalce.

Mostecká slavnost
Most | Oblecte se do modro-bílého odě-
vu symbolizujícího barvy města Mos-
tu, přibalte dobrou náladu a připojte se 
8. září v 11 hodin do průvodu, jehož 
cesta povede od kulturního domu Repre 
přes centrum města směrem k děkan-
skému kostelu. Konat se tu bude největ-
ší městská akce Mostecká slavnost s bo-
hatým doprovodným programem.

 6. září Česká Kamenice a Bílina

 10. září Rumburk a Lom u Mostu

 11. září Horní Jiřetín a Libochovice

 12. září Jirkov a Štětí

 13. září Louny

 14. září Litvínov a Podbořany

 17. září DěčínDěčín
 18. září Duchcov

 19. září Meziboří a Roudnice n. L.

 20. září LitoměřiceLitoměřice
 21. září Osek a Postoloprty

 24. září ChomutovChomutov
 25. září Lovosice a Trmice

 26. září Varnsdorf a Chabařovice

 27. září  TepliceTeplice
 1. října Ústí nad LabemÚstí nad Labem
 2. října Kadaň a Jílové u Děčína

 3. října Klášterec n. O. a Krupka

 4. října MostMost
 10. října ŽatecŽatec

Volební mítinky:

n. L.

e

přijďte k volbám 12.-13. října 

zveme vás srdečně na předvolební mítinky politické-

ho hnutí Severočeši.cz v Ústeckém kraji. Připravili jsme 

pro vás setkání s kandidáty do krajského zastupitel-

stva a Senátu PČR i bohatý doprovodný program, ve 

kterém vystoupí mimo jiné ABBA Stars, Petr Kolář, Da-

ra Rolins a další umělci. 

A co víc! Můžete vyhrát jeden ze zbrusu nových osob-

ních automobilů Citigo či mobilní telefon Samsung 

Galaxy Ace. Jak na to? Stačí přijít na mítink, který 

obejdou naše hostesky a účastníkům rozdají k vypl-

nění dvoudílné kupony. Jeden díl zůstane vám, druhý 

si vezme hosteska. Vždy po skončení mítinku se usku-

teční slosování kuponů a oznámení výherců. O osobní 

automobily a mobily hrajeme na mítincích v Děčíně, 

Litoměřicích, Chomutově, Teplicích, Ústí nad Labem, 

Mostě a v Žatci. Na ostatních místech kraje budeme 

losovat výherce mobilních telefonů. Těšíme se na se-

tkání s vámi.

Vážení spoluobčané,

Dne 2. srpna tu akciová společnost Láz-
ně Teplice v Čechách po několikaměsíč-
ní rekonstrukci otevřela Café Restaurant 
Beethoven, který významně promlou-
vá do gastronomie nejen Ústeckého kra-
je. Původní lázeňská restaurace prošla od 
letošního února kompletní rekonstrukcí 
podle návrhu špičkové architektky Bar-

bory Škorpilové, nositelky ceny Czech 
Grand Design. Nová podoba plně nava-
zuje na odkaz prostor, ve kterých v ro-
ce 1811 Ludwig van Beethoven pobýval 
a tvořil. Stěny pokrývají původní Beetho-
venovy partitury z děl, která slavný skla-
datel právě v Teplicích skicoval. Osvětlení 
se seskupují do obláčků z not.  (od dop.) 

Genius loci v Lázeňské
Teplice | Lázeňská ulička v Teplicích, jeden z pokladů teplické historie, 
postupně získává pozornost místních i návštěvníků města. 



Sv
ob

od
a,

 s
pr

av
ed

ln
os

t,
 s

ol
id

ar
ita

  
w

w
w

.c
ss

d.
cz

inzerce
03Kontakt pro podnikatele a fi rmy: inzerce@tydeniky.cz | bezplatná distribuce do domácností a stojanů

vo
lb

y 
20

12

Záběr ze Dne záchranářů Ústeckého kraje - červen 2012. Na mosteckém autodro-
mu dostala symbolický šek na nákup dalšího vybavení také Zdravotnická zá-
chranná služba Ústeckého kraje. Dar přebírá její ředitel Ilja Deyl.

Hejtmanka Jana Vaňhová se osobně snaží o to, aby se nerušily kojenecké ústavy, jak chce Praha. Na našem snímku je v mosteckém Kojeneckém ústavu, příspěvkové organizaci kraje.

Zdraví je skutečně to nejcen-
nější, co člověk má. Většinou 
si to uvědomí až v okamži-
ku, kdy ho začne něco bolet 
či trápit a nezbývá, než vyhle-
dat odbornou pomoc. Jak fun-
guje zdravotnictví v Ústeckém 
kraji, jaká je jeho kvalita a do-
stupnost – to je dnešní téma 
pro jeho hejtmanku paní Janu 
Vaňhovou.

 Ve druhé polovině roku 2007 
vznikla sloučením pěti nemoc-
nic v severních Čechách – v Dě-
číně, Chomutově, Mostu, Tepli-
cích a v Ústí nad Labem - akcio-
vá společnost Krajská zdravotní. 
Jejím jediným akcionářem je Ús-
tecký kraj. Vy jste byla do funk-
ce hejtmanky zvolena až o rok 
později, takže jste jednoho z nej-
větších zaměstnavatelů v kra-
ji vlastně zdědila. Myslíte, že to 
byl dobrý krok a jak hodnotíte 
pět let existence KZ, a.s.?
Vznik Krajské zdravotní se skuteč-
ně datuje do éry mého hejtman-
ského předchůdce. My jsme v té 
době se vznikem akciové společ-
nosti, která by slučovala všech 
pět krajských společností, nesou-
hlasili a ani s odstupem času to 
nevnímáme jako správný krok. 
Bohužel náklady a problémy spo-
jené se zrušením Krajské zdravot-
ní a návrat jednotlivých nemocnic 
do statusu příspěvkových organi-

O kvalitě a dostupnosti zdravotní péče v Ústeckém
kraji s Janou Vaňhovou, kandidátkou na hejtmanku

zací by byly značné. Proto je po-
třeba existenci Krajské zdravotní 
vnímat jako realitu. 
Na druhou stranu je potřeba zdů-
raznit, že zdravotní péče v našich 
nemocnicích se i díky nákupu no-
vých zdravotnických přístrojů do-
stala skutečně na špičkovou úro-
veň. To je pro občany Ústeckého 
kraje zcela zásadní a mohu garan-
tovat, že vedení kraje udělá vše 
pro zachování tohoto vysokého 
zdravotnického standardu.

 V ústeckém regionu pečují 
o zdraví lidí další soukromé ne-
mocnice. Jak jim kraj pomáhá?
Možnosti Ústeckého kraje v pod-
poře ostatních nemocnic jsou 
omezené. Přesto se vedení kraje 
snažilo o podporu těchto nemoc-
nic například nákupem či darová-
ním zdravotnických přístrojů. Na-
víc velkou řadu pacientů ošetřuje 
třeba ústecká Masarykova nemoc-
nice, jako špičkové pracoviště vy-
bavené například robotickou chi-
rurgií i dalšími specializacemi, 

které jinde nejsou.  To je jedna ro-
vina pomoci. Ta druhá je v morál-
ní rovině. Zastupitelstvo Ústecké-
ho kraje se naprosto jednohlas-
ně shodlo na podpoře zachování 

všech oddělení v žatecké nemoc-
nici, které reálně hrozí, že může 
být uzavřeno porodnické odděle-
ní. Z pohledu Ústeckého kraje, ale 
především místních občanů, je 
potřeba zachovat kompletní pé-
či v žatecké nemocnici. Věřím, že 
si to nakonec uvědomí i zdravot-

ní pojišťovny a ministerstvo zdra-
votnictví.
Také bych ráda připomenula na-
ši osobní aktivitu v boji s praž-
skou administrativou o zachování 
Zdravotnického ústavu v Ústí nad 
Labem nebo rovněž Komplexního 
onkologického centra. To se poda-
řilo, vždyť je to všechno ve pro-
spěch občanů Ústeckého kraje.    

 Jakou roli přisuzujete vlastní-
mu zdraví a co by občanům kra-
je v péči o tělo i duši podle vaše-
ho názoru prospělo?
Zdraví je vedle rodiny to nejcen-
nější, co v životě máme. Někdy 
však tento dar nedokážeme plně 
ocenit a myslíme si, že zdraví je 
něco samozřejmého, něco trvalé-
ho a přirozeného. Lidé, kteří prošli 
vážnou nemocí či úrazem, a něko-
lik takových lidí znám osobně, do-
káží ohodnotit cenu zdraví. Můj 
vzkaz občanům je prostý, užívejte 
si každého dne ve zdraví se svo-
jí rodinou a nestresujte se, hlavně 
ne politikou.

V našem kraji se realizuje velice potřebný projekt tak-
zvané včasné defi brilace. Jednotlivé složky Integrova-
ného záchranného systému ÚK dostávají automatické 
externí defi brilátory, tedy AED. Jsou určeny pro rych-
lou a účinnou resuscitaci zraněné osoby a budou je mít 
nejen zdravotničtí záchranáři, ale také třeba profesio-
nální hasiči nebo „republikoví“ policisté. Vloni jich za-
koupil Ústecký kraj 17, letos už 30 (jeden přístroj stojí 
cca 35 tis. Kč). Je třeba, aby spolu s vybavením zdravot-
níků byly defi brilátory rozmístěny v regionu co nejú-
čelněji, aby byly k dispozici všude a dojezdové časy by-
ly co možná nejkratší. „Defi brilátory patří k nejpotřeb-
nějšímu vybavení odborníků, kteří pomáhají lidem u do-
pravních nebo jiných nehod a havárií,“ říká hejtmanka 
Jana Vaňhová. „Dáváme je formou darů Ústeckého kraje  
a jsou součástí centrálního monitorovacího systému. Dis-
pečeři vědí, kde je od nehody nejbližší defi brilátor a zda ho 
mají záchranáři, hasiči nebo policisté.“ A nejde jen o ne-
hody, k častým důvodům úmrtí patří infarkt a i při něm 
je rozhodující co nejrychlejší zásah zdravotníků s mo-
derními přístroji.

Defi brilátory zachraňují životy
Rychle, bezpečně a s odborným doprovodem

Z investičního fondu Zdravotnické záchranné služby bylo po schválení or-
gány Ústeckého kraje, který je jejím zřizovatelem, zakoupeno deset zbru-
su nových sanitek pro několik výjezdových pracovišť po celém kraji.

Koncem loňského roku se rozjely 
do devíti výjezdových stanovišť ZZS; 
dvě sanitky posílily park záchranářů 
v Lounech, po jedné sanitce dostala 
stanoviště rychlé lékařské pomoci ve 
Vejprtech, Ústí n. L., Teplicích, Žatci, 
Jirkově, Roudnici n. L., Mostu a v Rum-
burku. Nová sanitní vozidla přišla kraj 

na téměř dvacet milionů korun. Kaž-
dé vozidlo stálo 1,955 mil. Kč, mají to-
tiž přesně stejnou specifi kaci.  Jsou to 
auta Volkswagen Transporter T5 4mo-
tion s motorem 2,0 BiTDi s výkonem 
132 kW. Nové sanitky nahradily někte-
rá starší vozidla, ta zase posílila zálo-
hový park nebo byla odprodána.
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 Žijete a jako místostarosta města 
působíte v Krupce. Proč jste se rozho-
dl kandidovat do Senátu a co tomu ří-
kají spolupracovníci na radnici?
Celý život mne zajímá, co se děje ko-
lem mne. Nestačí mi smysluplná prá-
ce v zaměstnání, chci ovlivňovat dění 
kolem sebe, nebýt pouze ovládanou 
většinou, která si zanadává doma, ne-
bo v hospodě. To, co se děje v takzva-
né velké politice dnes, musí přeci zdra-
vě popudit každého. Výroky některých 
politiků, jejich pohrdání tzv. obyčejný-
mi lidmi jsou urážkou toho, co má být 
demokracie. V roce 1989 jsem fandil 
změnám a věřil, že v této zemi přijde 
něco nového, jaro v myšlení. Postupem 
času jsem ztrácel ideály, demokracie je 
stále více zatlačována dravostí a bezo-
hledností mocných. Opravdu platí:  Kdo 
má peníze, má i moc! Ti dnešní mocní 
nás straší minulostí a využívají toho, 
že ubývá pamětníků. Nebylo vše špat-
né, na něco se mohlo navázat a přitom 
tvořit nové. Místo toho jsme vše minu-
lé zavrhli a co nabízíme dnes? Blbou 
náladu, strach o práci, vlastní bezpeč-
nost, obavy o svou budoucnost. Když 
přišel návrh od dubských kolegů naší 
organizace, abych kandidoval za KSČM 
do Senátu, začal jsem o tom uvažovat. 
Vzhledem k tomu, že se připojily i dal-

ší organizace, kandidaturu jsem přijal 
i s vědomím, že se díky médiím o sobě 
dovím i to, co nevím. Nejbližší kolego-
vé na radnici v Krupce mou kandidatu-
ru berou, věřím, že mi budou držet pal-
ce. Hlasitě totiž říkám, že kandiduji za 
volební obvod Teplicko, v případě úspě-

chu budu lobovat za celý okres, města 
a vesnice v něm, Krupku nevyjímaje.

 Zastupitelem jste nepřetržitě od ro-
ku 1989, máte tedy bohaté zkušenosti 
z komunální politiky. Které problémy 
podle vašeho názoru občany ČR i tep-
lického okresu nejvíc pálí?

Je to zejména vysoká nezaměstna-
nost, postupná likvidace malého pod-
nikání, to, že je málo českých podniků, 
korupce, atd. Na to navazují specifi c-
ké problémy Teplicka. Jak dál s těžbou 
hnědého uhlí, prolomením limitů? Ne-
smyslné protahování dostavby dálnice 
D8. Celý okres i kraj léta trpí tím, že je 
zde mnoho energetického průmyslu, ať 
už v majetku ČEZ, nebo jiných subjek-
tů a občan z toho nemá nic, dříve by-
lo alespoň „ pohřebné“. Co nejrychleji 
je potřeba řešit problémy s bezpečnos-
tí občanů a stoupající rasovou nesná-
šenlivost. Víc než kde jinde tady platí, 
že předpokladem úspěchu je vzájem-
ná komunikace. Letmo se také dotknu 
zdravotnictví – teplická nemocnice 
vždy poskytovala celý rozsah zdravot-
ních služeb. Zastavme její devalvaci 
a omezování! Další samostatné kapi-
toly, jak by se mohl zlepšit život lidem, 
tvoří školství, doprava, či společné zá-
jmy mikroregionů. Recepty, jak situa-
ci řešit, mám promyšlené, zatím o nich 
v tisku konkrétně hovořit nebudu.

 Čím chcete voliče přesvědčit, aby 
vám v říjnu dali hlas?
Především tím, že v senátorské funk-
ci nehledám trafi ku. Shodou okolností 
mám slušný důchod, střechu nad hla-
vou a i zdraví mi zatím slouží. Narodil 
jsem se tady, jsem patriotem nejen tím, 
že fandím teplickému fotbalu.  Chci své 
rodiště a jeho okolí preferovat a lobo-
vat za něj v Senátu. Jsem dost starý na 
to, abych věděl, co normální člověk po-
třebuje k životu, bez rozdílu, zda je mu 
dvacet, nebo šedesát. A protože šede-
sátku mám za sebou, silně vnímám 
obavu starých lidí o své zdraví a jsem 
víc než rozhořčen tím, že se ze zdravot-
nictví dělá byznys.

Ing. Jaroslav Dubský s vnoučaty
Narozen v roce 1949 v Unčíně, absolvent Střední průmyslové školy v Teplicích a Stroj-
ní fakulty ČVUT v Praze. Jeho specializací bylo slévárenství. Pracoval v Severočes-
ké armaturce a ve společnostech TEKO a Teplárna Trmice. Členem KSČM je od ro-
ku 1984. Je ženatý, s manželkou Libuší má dvě dospělé dcery Danielu a Michaelu 
a vnoučata Michalku, Adámka a Zuzanku. Žije v Krupce a je velkým patriotem toho-
to krásného podkrušnohorského města. K jeho koníčkům patří sport (kolo, běžky, jíz-
da na sportovní motorce), toulky přírodou, nejlépe relaxuje kutěním v domácí truh-
lárně. Jeho životním krédem bylo a je pomáhat lidem. 

Ve funkci senátora nehledám trafi ku
Ing. Jaroslav Dubský, kandidát do Senátu, volební obvod Teplicko

Stále méně poslouchá rozhlas a te-
levizi a čte noviny. Uvědomuje si, 
že mu již není dvacet let a zdraví, 
nervy zvlášť, si musí chránit. Tak 
stručně charakterizuje Ing. Jaro-
slav Dubský, místostarosta měs-
ta Krupka a kandidát KSČM do 
Senátu za volební obvod Teplicko, 
aktuální dění na politické scéně 
v České republice.

 Paralympiáda 
v Londýně

Ve středu 29. srpna začaly Let-
ní paralympijské hry v Londý-
ně 2012. Českou republiku re-
prezentuje celkem 45 sportov-
ců a 29 členů realizačního týmu 
a vedení výpravy.

Sportovci z České republiky se 
představí v šesti sportech – at-
letice, boccie, cyklistice, luko-
střelbě, plavání a stolním te-
nise. V něm reprezentují ČR 
pouze muži. Ženský tým se po 
odchodu Michaely de La Bour-
donaye nepodařilo obnovit. Na 
druhou stranu se český repre-
zentační tým rozrostl o tři mu-
že v kategorii sedících. Ve stol-
ním tenisu se na letních pa-
ralympijských hrách v Lon-
dýně představí: Jiří Suchánek 
(na snímku), Jaroslav Hadrava, 
Ivan Karabec, René Tauš, Zby-
něk Lambert, Daniel Horut.
Soutěže stolních tenistů para-
lympijských her hostí multi-
funkční aréna ExCeL.

Text a foto: František Zálewský
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Ve čtvrtek 9. srpna dopoledne byl 
v Českém domě, ofi ciálním sídle 
české reprezentace na XXX. Let-
ních olympijských hrách v Londý-
ně, slavnostně zahájen hejtman-
kou Janou Vaňhovou Den Ústecké-
ho kraje. Ten den už návštěvnost 
od zahájení LOH překročila pade-
sát tisíc lidí...

Den Ústeckého kraje v olympijském Českém domě 

Hejtmanka Jana Vaňhová se ten 
den setkala v Českém domě napří-
klad s ministrem Nečasovy vlády 
Alexandrem Vondrou, na oběd po-
zvala představitele Českého olym-
pijského výboru a ČSTV a také bý-
valou úspěšnou olympioničku Ka-
teřinu Neumannovou. Hovořila
rovněž s ředitelem zastoupení 
agentury CzechInvest v Londýně 
Janem Mlčákem, s nímž domluvila 
návštěvu britských novinářů v Ús-
teckém kraji. Mají zájem o výro-
bu piva a minipivovary, pěstování 
chmele i další témata. Samozřejmě 
se paní hejtmanka setkala i se sou-

Hejtmanka Vaňhová se setkala v Českém domě také s atletkou Zuzanou Hejnovou. Ta získala v běhu na 400 m překážek vy-
nikající bronzovou medaili. Zuzana je tváří a patronem  projektu Atletika pro děti anebo Staň se atletickou nadějí Ústecké-
ho kraje. Od paní hejtmanky dostala pro štěstí porcelánového slona z továrny v Dubí...

Kraj se ohrazuje proti informacím, 
že kontrolou prošlo osm krajských 
projektů. Společnost Deloitte Advi-
sory se ve své závěrečné zprávě do-
pustila fatální chyby, když projekt 
na rekonstrukci ústeckého muzea 
přiřadila k Ústeckému kaji a nikoli 
městu Ústí nad Labem, které žáda-
lo o dotaci.
„Nemohu pochopit, jak se v tak citlivé 
záležitosti, jako je kontrola projektů fi -
nancovaných z evropských dotací, mů-
že tato údajně renomovaná auditorská 
společnost dopustit tak hrubé chyby. 
Otázkou potom je, jak kvalitní musí být 
celá auditní zpráva, na jejímž základě 
přijímá Evropská komise zásadní roz-
hodnutí. S rekonstrukcí Muzea města 
Ústí nad Labem nemá Ústecký kraj nic 
společného,“ zdůraznila Jana Vaňho-
vá, hejtmanka Ústeckého kraje.
Ústecký kraj proto znovu opakuje, 
Ministerstvo fi nancí ČR odeslalo Ev-
ropské komisi zprávu s jasným zá-
věrem, že sedm kontrolovaných pro-
jektů realizovaných Ústeckým kra-

jem nebylo předraženo. Audit prove-
dený společností Deloitte Advisory 
kontroloval celkem 35 projektů fi -
nancovaných prostřednictví ROP 
Severozápad. Ve svém stanovisku 
k auditním závěrům se ministerstvo 
přiklonilo na stranu Ústeckého kraje 
a potvrdilo, že projekty realizované 
krajem nebyly předraženy.
Audit prováděla společnost Delo-
itte Advisory u vybraných 35 projek-
tů, z nichž v sedmi byl příjemcem 
dotace přímo Ústecký kraj. Přesto-
že se v médiích objevily spekulace, 
podle kterých auditoři našli v kaž-
dém z kontrolovaných projektů řa-
du údajných pochybení, konečná 
zpráva ministerstva fi nancí vyvra-
cí sebemenší podezření ze zneužití 
dotací či nekvalitně odvedené práce. 
Čtyři projekty na rekonstrukce silnic 
byly zcela bez připomínek, u zbýva-
jících třech ministerstvo upozornilo 
na dílčí administrativní pochybení. 
Ústecký kraj nyní očekává závěreč-
né rozhodnutí Evropské komise.

Soukromá Základní škola a ma-
teřská škola Svět v Děčíně ote-
vře od 1. září první stupeň, kde 
se budou využívat principy Mon-
tessori pedagogiky. 

Zařízení, jediné svého druhu v Ús-
teckém kraji, navštívil nedávno kraj-
ský radní pro oblast školství, mládeže 
a sportu Petr Jakubec (na snímku). „Oce-
nil jsem především to, že škola svým za-
měřením obohatila možnosti vzdělávání 
v našem regionu a výsledky roční práce 
celého týmu předčily mé očekávání,“ ře-
kl radní.  Jeho slova potvrzuje i zpráva 
České školní inspekce, která hodnotila 
činnost Mateřské školy Svět v květnu 
letošního roku. 

(Role učitele v Montessori pedagogi-
ce je postavena na nenápadném ve-
dení a taktní pomoci. To ostatně vy-
jadřuje i motto celé Montessori peda-

gogiky: „Pomoz mi, abych to dokázal 
sám“. Chování učitele k dítěti je vždy 
plné respektu k jeho individualitě ja-
ko k hotovému člověku.)

V Ústí n. L. budou SFT 13. a 27. 9. od 11 – 18 h. 
u OC Forum a 22. 9. dopoledne na  Severní Terase. 
Most nabídne SFT  22. 9. dopoledne na Hipodro-
mu, Chomutov  zve na náměstí 1. máje, a to 
1., 15. a 29. září (8 – 12 h.). V Teplicích se ko-
nají trhy v Srbicích u OC Olympia 7. a 21. zá-
ří od 13 – 18 h. V Kadani se nakupující sejdou 

20. 9. po obědě na Mírovém náměstí a konečně v Jir-
kově se zářijové Severočeské farmářské trhy usku-
teční 8. září od 8 – 12 hodin na Náměstí dr. E. Be-

neše. Všude bude co nakupovat: čerstvá zele-
nina, ovoce, mléčné výrobky,  včetně biosýrů,  
uzeniny, vejce, med, pekařské výrobky, včetně 

domácího chleba...  

časnými českými reprezentanty. Ve-
lice milé bylo povídání s bronzovou 
překážkářkou Zuzanou Hejnovou, 
která patří k známým tvářím pro-
pagujícím projekt Ústeckého kra-
je a Českého atletického svazu At-
letika pro děti. Dárkem pro Zuzanu 
byla od představitelky kraje fi gurka 
slona pro štěstí, kterého dostala rá-
no před závodem i oštěpařka Bar-
bora Špotáková, také patronka At-
letiky pro děti v Ústeckém kraji. Je-
jí druhé olympijské vítězství mohli 
vidět hejtmanka a radní Jan Čermák 
přímo před půlnocí na stadionu. Už 
po půlnoci, tedy v pátek 10. 8., mě-
li oba krajští politici možnost osla-
vit v Českém domě s Bárou její su-
verénní vítězství.
Třicáté Hry letní olympiády 2012 by-
ly v Londýně ve Velké Británii slav-
nostně ukončeny v neděli 12. srp-
na. Hejtmanka Jana Vaňhová a rad-
ní Jan Čermák byli v Českém domě 
a na OH na pozvání ČOV, který uhra-
dil náklady.

Eurodotace: Audit kontroloval sedm
projektů Ústeckého kraje a nikoli osm

Ústecký kraj vyvrací nepřesné informace objevující se v médiích, které vycházejí z chyb auditní zprávy společ-
nosti Deloitte Advisory. Audit prováděla tato společnost u vybraných 35 projektů z Regionálního operačního 
programu Severozápad, z nichž pouze u sedmi byl příjemcem dotace přímo Ústecký kraj. 

Přehled kontrolovaných projektů 
Ústeckého kraje:

• Gymnázium Jateční ul., Ústí 
nad Labem – dostavba areálu 
4. etapa (Smlouva o poskytnutí 
dotace uzavřena dne 24. 9. 2009; 
způsobilé výdaje dle smlouvy 
150 mil. Kč)
• SPŠ strojní a elektrotechnic-
ká, Ústí nad Labem – revitalizace 
areálu školy 4. - 6.etapa 
(24. 9. 2009; 160 mil. Kč)
• Rekonstrukce silnice Údlice - 
Kadaň - Klášterec n. O. 
(13. 8. 2008; 290 mil. Kč)
• Rekonstrukce silnice Bílina-
Kozly (13. 8. 2008; 110 mil. Kč)
• Rekonstrukce silnice Perštejn-
Vejprty (13. 8. 2008; 167 mil. Kč)
• Rekonstrukce silnice Klášterec 
n. O. - Hradiště - Rusová 
(15. 10. 2008; 145 mil. Kč)
• Rekonstrukce silnice Duchcov-
Teplice- Hostomice-Kostomlaty 
(15. 10. 2008; 185 mil. Kč)

Krajský úřad v novém rozhodnutí vy-
cházel i z odůvodnění rozsudku Kraj-
ského soudu v Ústí nad Labem. Po na-
bytí právní moci rozhodnutí, které na-
stane po uplynutí 15denní lhůty, může 
Ředitelství silnic a dálnic pokračovat 
v dostavbě posledního úseku D8.
„Chtěla bych vyzdvihnout velmi rych-
lou a profesionální reakci zaměstnan-
ců Krajského úřadu Ústeckého kraje 
na nedávný rozsudek krajského sou-
du. Práce na dostavbě dálnice se mo-
hou po krátké přestávce opět obnovit. 
Přesto se chystám oslovit Společnost 
ochránců životního prostředí a vyzvat 
je k ukončení bojkotu této stavby. Nic-
méně jsem přesvědčená, že poslední 
slovo ekologických aktivistů k dálnici 
D8 již zaznělo,“ uvedla Jana Vaňhová, 
hejtmanka Ústeckého kraje. 
Krajský soud v Ústí nad Labem zru-
šil na konci července kvůli vadám 
řízení rozhodnutí Krajského úřadu 
Ústeckého kraje ze dne 20. 4. 2012, 
kterým úřad zamítl odvolání ekolo-

gických aktivistů proti povolení do-
stavby dálnice D8. Celá záležitost 
se tak vrátila zpět na krajský úřad 
k dalšímu řízení. Proti udělenému 
územnímu rozhodnutí a stavební-
mu povolení se odvolala Společnost 
ochránců životního prostředí v če-
le s aktivistou Lubomírem Studnič-
kou. Soud konstatoval, že se úřad 
dostatečně vypořádal se všemi ná-
mitkami žalobce, tudíž k vadám ří-
zení nedošlo na straně krajského 
úřadu. Důvodem ke zrušení roz-
hodnutí byla nemožnost soudu pře-
zkoumat námitku žalobce k proce-
su EIA a SEA. Soud k přezkoumání 
požadoval předložit od MŽP 17 let 
starou dokumentaci. Ta však v pl-
ném rozsahu již neexistuje.
Rozsudek krajského soudu nabyl práv-
ní moci dne 26. července 2012. Kraj-
ský úřad Ústeckého kraje měl 60 dní, 
tedy do konce září, na vydání nové-
ho rozhodnutí. To vydal v nejkratším 
možném termínu – tedy 15. srpna.

Stavba D8 může pokračovat!
Krajský úřad Ústeckého kraje dne 15. srpna 2012 opět zamítnul odvolá-
ní občanského sdružení Společnost ochránců životního prostředí v čele 
s aktivistou Lubomírem Studničkou proti územnímu a stavebnímu povo-
lení, které vydal Stavební úřad v Lovosicích.

Montesorri pedagogika má premiéru

Zveme vás na Severočeské farmářské trhy
V září vrcholí sezóna Severočeských farmářských trhů, jejichž jednotlivé akce v šesti městech regionu podpo-
ruje fi nančně také Ústecký kraj (www.severoceskefarmarsketrhy.cz).
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SKD Průmstav–Stavby a.s.
Rooseveltova 1804, 400 01 Ústí  nad Labem, www.skdprumstav.cz
e-mail: info@skdprumstav.cz, tel. 475 620 577, fax: 475 620 578

STAVEBNÍ SPOLEČNOST
S DLOUHOU TRADICÍ NABÍZÍ:

  realizaci průmyslových, bytových,
občanských a dopravních staveb „na klíč“

  provedení kompletních monoliti ckých
železobetonových konstrukcí

 výrobu a montáž betonářské výztuže
  výrobu polotovarů výztuže

do železobetonových konstrukcí
 dopravu a zemní práce
  dodávku betonových směsí včetně 

zajištění dopravy a čerpadla betonu

NABÍDKA PLATÍ I PRO MALOODBĚRATELE A SOUKROMÉ STAVEBNÍKY

Palác Zdar Ústí  n.L.

Elexa Bystřany

Dům kultury Ústí  n.L.

Bytový dům Hvězda Praha

Golfový klub Terasy

Music city Praha

Obdržené certi fi káty ISO:
QMS, EMS, BOZP

FESTIVAL DŘEVApátek 28.9. 2012
Letní kino – I. ročník

VSTUP ZDARMA 
Moderuje Kamil Bílský a Marek Leština z Hitrádia FM

OFICIÁLNÍ DŘEVORUBECKÝ ZÁVOD PROFESIONÁLNÍCH DŘEVORUBCŮ O POHÁR LESŮ ČR STIHL 
TIMBERSPORTS SERIES. PŘIJEDOU NEJLEPŠÍ ZÁVODNÍCI ČR A REPREZENTAČNÍ TÝM ČR

Z MISTROVSTVÍ SVĚTA STIHL TIMBERSPORTS 2012

11.30 OFICIÁLNÍ ZAHÁJENÍ FESTIVALU DŘEVA
 OFICIÁLNÍ ZÁVOD PROFESIONÁLNÍCH DŘEVORUBCŮ V DŘEVORUBECKÉM SPORTU  O POHÁR LESŮ ČR, NA
 HLAVNÍM PÓDIU TIMBERSPORTS PROBĚHNE OFICIÁLNÍ ZÁVOD V DŘEVORUBECKÉM SPORTU O POHÁR   
 LČR 2012 STIHL®TIMBERSPORTS®SERIES (10-12 NEJLEPŠÍCH PROFESIONÁLNÍCH ZÁVODNÍKŮ) 

 DRAŽBA DŘVENÉ SOCHY, AUTOR MARTIN KOMÁREK VÍCEMISTR SVĚTA A ČTYŘNÁSOBNÝ
 MISTR EVROPY V STIHL® TIMBERSPORTS® SERIES®

MAXIM TURBULENC / JAKUB SMOLÍK / XINDL X 
MÍŠA RŮŽIČKOVÁ  ( ZPÍVÁME A TANČÍME S MÍŠOU, ZÁBAVNÉ ODPOLEDNE PRO DĚTI PLNÉ SOUTĚŽÍ A HER )

DOPROVODNÝ PROGRAM V PROSTORÁCH LETNÍHO KINA:
ZVĚŘINOVÉ HODY,  PRO DĚTI NAUČNÁ A POZNÁVACÍ EXPOZICE LESŮ ČESKÉ REPUBLIKY,  JARMARK ŘEMESEL (řezbáři, kováři, dřevěné hračky, košíkářství, 
dráteníci, suché vazby), ATRAKCE A SOUTĚŽE PRO DĚTI I ÚKÁZKY LESNÍ VYVÁŽECÍ TECHNIKY, PREZENTACE ZAHRADNÍ A DŘEVOOBRÁBĚCÍ TECHNIKY

GENERÁLNÍ PARTNER:

MEDIÁLNÍ PARTNER:

inzerát 146x196.indd   1 10.8.2012   15:34:11

Pro děti a mládež je důležité, aby mě-
ly prostor k volnočasovému vyžití a zá-
jmovým aktivitám. V tomto směru pe-
čujeme o to, aby každá základní škola 
v našem obvodě měla co nabídnout. 
U každé z nich je proto moderní hřiš-
tě s umělým povrchem, kde mohou po 
škole vybít energii. V parku za Orlickou 
ulicí realizoval ÚMO v prostoru bývalé-
ho plácku pro hokejbal i dopravní hřiš-
tě, které slouží k výuce, jak se správně 
chovat na silnici, mateřským a základ-
ním školám, ale i veřejnosti. A opravdu 
pěkný dárek dostali 30. srpna obyva-
telé Ústí nad Labem v podobě nového 

multifunkčního areálu na místě býva-
lého sektorového centra na Severní Te-
rase. Nebyla to levná záležitost, ale za 
podpory města a peněz z evropských 
fondů se tady podařilo vybudovat fot-
balové a hokejbalové hřiště, zahrát si 
tu mohou košíkovou, pétanque a brus-
laři uvítali skoro kilometr dlouhou in-
line dráhu. Městský obvod Severní Te-
rasa přispívá také ke kulturnímu vy-
žití dětí a mládeže. Uvolněná částka 
z kulturního fondu podporuje napří-
klad pravidelná divadelní představení 
Sváťova dividla v biografu u Františka, 
kam docházejí mateřské i základní ško-

Investice do všestranného rozvoje mladé generace se vrátí 
Josef Macík, kandidát ČSSD do krajského zastupitelstva

Prázdniny skončily a škola opět volá! Jak vnímá péči o mladou gene-
raci starosta ÚMO Severní Terasa v Ústí nad Labem, kandidát ČSSD do 
krajského zastupitelstva Josef Macík?

ly a také školní družiny. K zahájení škol-
ního roku se tradičně koná Den Severní 
Terasy, kde pamatujeme i na naše nej-
mladší. Tentokrát bude v neděli 2. zá-
ří odpoledne a účastníci se mohou tě-
šit indiánské hry či dětskou diskotéku 
a další bohatý program. Do konce ka-
lendářního roku se s dětmi uvidíme 
ještě při svátku Halloween a rozsvěce-
ní vánočního stromu. Pokud bude po-
časí přát, budou si moci zabruslit na 
přírodním ledě. 
Vím, že většina volnočasových akti-
vit dětí je dnes pro rodiče i sportov-

ní kluby a zájmové kroužky fi nančně 
nákladnou záležitostí. Proto, pokud 
znovu usednu v krajském zastupi-
telstvu, budu, stejně jako na Sever-
ní Terase, maximálně podporovat 
všechny rozumné návrhy a investice 
pro jejich rozvoj. Vím, že se to spo-
lečnosti vrátí zpátky v podobě zdra-
vých, vzdělaných a odolných jedin-
ců. A protože začíná nový školní rok, 
chtěl bych touto cestou popřát všem 
žákům i studentům, aby si našli no-
vé kamarády a v prospěchu dosáhli 
co nejlepších výsledků. 
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Do Krajské zdravotní, a.s., kon-
krétně Masarykovy nemocnice 
v Ústí nad Labem, zavítal 16. srp-
na během návštěvy Ústeckého 
kraje hejtman Jihomoravského 
kraje a předseda Asociace krajů 
ČR Michal Hašek.

V doprovodu hejtmanky Ústeckého 
kraje Jany Vaňhové si prohlédl vybra-
ná oddělení nemocnice. Po seznámení 
se základními údaji o Krajské zdravotní 
a Masarykově nemocnici si hosté pro-
hlédli oddělení Emergency, které před-
stavil zástupce primářky MUDr. Roman 
Mišičko. Skvělou vyhlídku po kraji na-
bídl hostům pohled z heliportu. Ná-
sledně navštívili Radiodiagnostické od-
dělení, kde se seznámili nejen s cho-
dem největšího pracoviště daného ty-
pu Krajské zdravotní, ale také zhlédli 
zajímavou prezentaci primáře odděle-
ní MUDr. Milouše Dernera na téma po-
užívaných progresivních metod léčby. 
Závěrem si prohlédli Centrum robotic-
ké chirurgie, kde je primář MUDr. Jan 
Schraml seznámil s robotickým systé-
mem da Vinci, jehož funkce si mohli 
také reálně vyzkoušet. Tuto příležitost 
vyzkoušel i hejtman Hašek, který zase-
dl za ovládací panel robota a vyzkou-
šel si, jak se s tímto systémem pracu-
je. Jako upomínku na svou návštěvu si 
odnesl zarámovaný operační robotic-
ký nástroj. Průvodcem hostů po Ma-
sarykově nemocnici byl MUDr. Jiří Ma-
dar, náměstek pro zdravotní péči Kraj-
ské zdravotní, a. s., spolu s předsedou 
představenstva KZ  Mgr. Radkem Scher-
ferem a Ing. Eduardem Reicheltem, ře-
ditelem společnosti.

Krajskou zdravotní navštívil hejtman 
Jihomoravského kraje Michal Hašek

Krásný pohled na okolí se hostům naskytl z heliportu Krajské zdravotní, a. s.

Se současným stavem a záměry rozvoje Krajské zdravotní, a. s., seznámil Michala 
Haška předseda představenstva KZ, a.s., Radek Scherfer (na snímku první zleva).  

Hejtman Michal Hašek si z Ústí nad Labem jako upomínku odvezl zarámovaný operač-
ní robotický nástroj – dar primáře MUDr. Jana Schramla. Vpravo robot da Vinci. 
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Vážení a milí čtenáři
a příznivci Metropolu,
ještě teď mě tlačí nové školní boty 
a vzpomínám, jak jsem se po prázd-
ninách na spolužáky těšila. Ano, má-
me tu nový školní rok 2012/2013. Po-
pravdě, nevím, jestli se stejně jako já 
těší dnešní žáci a studenti. Moc bych 
jim to přála, protože zážitky utvářejí 
vzpomínky a ty moje jsou veskrze pěk-
né a příjemné.
Na druhou stranu, protože mám po ně-
kolik generací v rodině kantory, uzná-

vám, že školství od mých mladých 
let udělalo hezkou řádku kotrmelců, 
a kdoví, zda je jim konec. Mnoho čet-
ných novinek, ale jsou ku prospěchu? 
Podle světových statistik se zrovna ne-
máme moc čím chlubit, neboť se v žeb-
říčku vzdělanosti propadáme hloub 
a hloub. Nejsem žádný odborník na 
školství a ani nemám zaručený re-
cept, jak jeho nemoci vyléčit. Jedno ale 
vím určitě. Že máme pořád chytré dě-
ti, žáky i studenty, kteří, jsou-li správ-
ně vedeni a motivováni, si se svými za-

hraničními vrstevníky v ničem neza-
dají. Myslím, že v tom je jádro pudla. 
Nechme tedy pedagogy na místo neu-
stálých změn v osnovách vydechnout 
a dejme jim i dětem školou povinným 
prostor pro učení tak, jak to ve své do-
bě dělal už Jan Ámos Komenský. Pořád 
je to osobnost, které si svět váží. Ško-
la hrou má jednu velikou přednost – 
nementoruje, netrestá, naopak chválí 
každý úspěch a povzbuzuje. A to potře-
buje každý z nás, ať jsme malí či velcí. 
Zdá se, že právě toho se v současné do-

bě v naší společnosti nedostává. Před-
nost mají tvrdé lokty a snaha vzdělání 
nějakým způsobem ošulit. Pro příklady 
nemusíme chodit daleko. Jenže ona se 
pravda časem vždycky ukáže.
A tak přeji všem pedagogům, žákům 
i studentům za celý tým tvůrců dnešní-
ho vydání skvělé výsledky, humor, nad-
hled a veselé příhody, na které budou 
rádi vzpomínat.
Ladislava Richterová
šéfredaktorka
richterova@tydeniky.cz
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Ing. Jiří Zelenka, kandidát na hejtmana Ústeckého kraje

STÁT jsou jen čtyři písmena abecedy

TEPLICE tel. 777 103 104

Rozvoz pizzy, těstovin a salátů

ZDARMA

„Olympioničky Barbora Špotáková 
a Zuzana Hejnová přijedou podpo-
řit všechny chomutovské mladé atlety 
a atletky. Nejen jim, ale i všem dětem 
z chomutovských škol bude sloužit no-
vý atletický stadion se zázemím,“ zve 
na slavnostní otevření stadionu pri-
mátor Jan Mareš. Děti, sportovci i ši-
roká veřejnost se budou moci přijít 
podívat a vyzkoušet nové sportoviš-
tě v pondělí 10. září. 
Od rána budou na stadionu spor-
tovat děti z chomutovských mateř-
ských a základních škol v rámci pro-
jektu Atletika pro děti. V půl čtvr-
té odpoledne se otevřou brány sta-
dionu široké veřejnosti. Rodiče se 
svými dětmi si zde budou moci vy-
zkoušet různé průpravné atletické 
disciplíny, jako jsou hod pěnovým 
oštěpem, skok daleký z místa, pře-
kážkový běh, přeskoky na žíněnce, 
slalomový běh, hod medicinbalem, 
běh přes žebřík nebo hod raketkou 
na cíl. Dvojnásobná zlatá olympio-
nička Bára Špotáková a Zuzana Hej-
nová budou rozdávat své podpisy 
fanouškům od 17 hodin. Součástí 

odpoledne bude i doprovodný pro-
gram se soutěžemi pro děti, skáka-
cí hrad a občerstvení. 
Šestidráhový atletický ovál má osmi-
dráhovou rovinku a splňuje předpi-
sy IAAF a ČAS. Umělý povrch dráhy 
střídá zatravněná plocha uprostřed 
a drenážním systémem opatřené do-
skočiště pro skok daleký a trojskok. 
Stadion umožňuje všechny atletické 
disciplíny, tedy i skok do výšky, o ty-
či, vrh koulí nebo hod oštěpem, dis-
kem či kladivem. „Při plánování i do-
končování stadionu jsme úzce spolu-
pracovali s atlety, aby jejich zkuše-
nosti a požadavky zajistily areálu tu 
nejlepší funkčnost pro příští využití,“ 
řekl primátor.
Zastřešená tribuna skýtá místo pro 
325 diváků, na ovál je výhled i z boč-
ních stran z nové in-line dráhy. Zázemí 
je plně odděleno od fotbalového sta-
dionu, má vlastní šatny, WC, ale i ga-
ráž a prostor pro uskladnění sportov-
ního nářadí. Atletický stadion byl sta-
vebně součástí projektu letní stadi-
on s tréninkovým zázemím a společně 
i s fotbalovým, in-line dráhou a parko-

Nový atletický stadion otestují děti a mládež

vištěm stál 257,5 milionu korun. Dota-
ce z Regionálního operačního progra-
mu činí 208,9 milionu, o dalších 18,4 

milionu požádalo město Ústecký kraj. 
„V říjnu bychom chtěli veřejnosti předsta-
vit poslední část volnočasového areálu na 

Zadních Vinohradech. Tím bude plavecký 
areál, jež Chomutovští pojmenovali Aqua-
svět,“ dodal primátor Mareš. 

Hokejisté, krasobruslaři i fotbalisté už mají v Chomutově nové sportov-
ní stánky, v září se dočkají i atleti, v říjnu plavci.

Podnikatel Jiří Zelenka často pobývá v zahraničí a pozorně se dívá kolem sebe. Má tedy možnost srovnávat, jak to chodí u nás 

a jinde. S námi se podělil o zkušenosti s mobilními operátory.

Ve Francii způsobil čtvrtý operátor na trhu – 

Free mobil – úplnou revoluci. Od začátku le-

tošního roku dávají přednost jeho službám 

každý měsíc statisíce lidí.  Není divu. Měsíční 

paušál činí 19,90 euro, tedy necelých 500 ko-

run, pro volání a přenosy dat prostřednictvím 

mobilních telefonů ve Francii, USA a Kanadě 

a na pevné linky s tímto tarifem do čtyřiceti 

zemí světa. Garantuje neomezené sms a mms 

zprávy a objem 3 GB pro datové přenosy. A to 

všechno bez závazků, ukotvených v dlouho-

dobé smlouvě se zákazníkem. Kdo o ni má zá-

jem, může získat ty nejdražší a nejkvalitnější 

mobilní telefony za poloviční cenu.

My v České republice máme naopak nej-

dražší volání v Evropě a přitom vlastníme 

největší počet mobilů na hlavu. Jenže tu ne-

ní prakticky žádná konkurence. Stát všech-

ny mobilní sítě prodal zahraničním operáto-

rům, a tak není divu, že platíme nejvíc. Ope-

rátoři vydělávají miliardy korun a lze před-

pokládat, že zisky odcházejí ven z republiky. 

Stát tak vlastně okrádá své občany dvakrát. 

Poprvé v tom, že nevytvořil podmínky pro 

konkurenci, která by stlačila ceny dolů, po-

druhé pro to, že odvedené peníze do za-

hraničí nepodporují ekonomický růst čes-

ké ekonomiky. Pojďme společně požadovat 

od státu, aby plnil jednu ze svých základ-

ních funkcí, kterou je zabezpečení řádného 

chodu společnosti. Stále méně chrání obča-

na, který si za tuto službu platí. Víc a víc se 

ukazuje, že náš STÁT jsou vlastně jenom čty-

ři písmena abecedy. Chtějme, aby vytvořil 

prostor pro vznik státního operátora, který 

nebude mít zisk vyšší než 10 % a byla zacho-

vána konkurence. V sousedním Německu je 

obvyklý zisk fi rem 4 – 5 %, všechno nad to 

lze považovat za zlodějnu. Představte si, že 

by i v České republice byl měsíční neomeze-

ný paušál za volání pro děti, studenty a dů-

chodce 500 korun, pro ostatní například 

1 000 Kč. To by se to telefonovalo a na-

víc by vznikly nové pracovní příleži-

tosti i práce pro místní fi rmy, kte-

ré by služby realizovaly. Praxe ze 

zahraničí ukazuje, že to jde, když 

se chce. Mobilní operátoři přitom 

nejsou jediní, kdo u nás vykazuje 

nemravně vysoké zisky. Podívej-

me se na polostátní ČEZ, nebo ně-

které prodejce elektrické energie. 

Je na čase, aby úzké lobbistické 

skupiny utřely nos a přestaly pro-

sazovat svůj vliv a zájem nad vět-

šinou společnosti. Zamyslete se 

nad tím, než půjdete k volbám. 
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